
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Norberta Krajczego

na 34. posiedzeniu Senatu
w dniu 28 maja 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Zwracam siê z proœb¹ do Pana Ministra o poinformowanie mnie, czy prawd¹ jest, ¿e w 2009 r. S³u¿ba
Celna nie otrzyma œrodków na wzrost uposa¿eñ do zaplanowanej w ustawie bud¿etowej dwuipó³krotno-
œci kwoty bazowej, co zapowiedzia³ w dniu 25 maja bie¿¹cego roku szef S³u¿by Celnej na posiedzeniu
podkomisji sejmowej do spraw rozpatrzenia projektu ustawy o S³u¿bie Celnej.

W ubieg³ym roku rz¹d RP przyj¹³ uchwa³ê dotycz¹c¹ planu modernizacji S³u¿by Celnej na lata 2009-
–2012. Uchwa³a ta zak³ada³a przeznaczenie dodatkowych œrodków na wzrost uposa¿eñ i wynagrodzeñ
osobowych, umo¿liwiaj¹c wzrost mno¿nika dla funkcjonariuszy do wielokrotnoœci kwoty bazowej wyno-
sz¹cej w 2009 r. – 2,5; w 2010 r. – 2,7; a w 2011 r. – 2,72. Podniesienie uposa¿enia funkcjonariuszy
S³u¿by Celnej mia³o na celu osi¹gniêcie poziomu uposa¿eñ funkcjonariuszy Stra¿y Granicznej, które
stanowi³y w 2008 r. dwuipó³krotnoœæ kwoty bazowej.

Jaka jest podstawa wstrzymania realizacji uchwa³y modernizacyjnej oraz dalsze pog³êbianie dziesiê-
cioletniej zaleg³oœci w polityce p³acowej?

Co stoi na przeszkodzie, aby minister finansów ustali³ w drodze rozporz¹dzenia dodatki i ich wyso-
koœæ na podstawie obecnej ustawy?

Wprowadzenie w 2009 r. podwy¿ek dla pracowników S³u¿by Celnej do poziomu dwuipó³krotnoœci
kwoty bazowej by³o publicznie zapowiedziane przez premiera RP. S³u¿ba Celna jest jedyn¹ formacj¹
mundurow¹, która nie zosta³a objêta w bie¿¹cym roku regulacj¹ uposa¿eñ i wzrostem p³ac.

Proszê Pana Ministra o zajêcie stanowiska w tej sprawie.

Norbert Krajczy




